
Protokół z posiedzenia 
Komisji Gospodarczej

Rady Miejskiej w Zabłudowie

 w dniu 7 listopada 2016r 

W posiedzeniu uczestniczą:

• Komisja (zgodnie z załączoną lista obecności),

• Burmistrz – Adam Tomanek

• Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Lech Krzymiński

• protokolant – Joanna Jakoniuk.

Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca Komisji – pani Teresa Teofilewicz.

Przystąpiono do przyjęcia  porządku obrad.  Porządek obrad o  n/w treści  przyjęty  został  przez
komisje jednogłośnie.

1. Otwarcie;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia;
4. Wydanie opinii do projektów uchwał wniesionych pod obrady XX sesji rady Miejskiej
5. Podsumowanie wyjazdowych posiedzeń Komisji;
6. Zamknięcie posiedzenia.

Po przyjęciu porządku obrad, Komisja przystąpiła do jego realizacji. 
Projekty  uchwał  dotyczące  lokalizacji  przystanków  na  drogach  gminnych  i

powiatowych  przebiegających  prze  teren  Gminy  Zabłudów  przedstawił  inspektor  Piotr
Krysiuk.  Referujący  wyjaśnił,  ze  w  stosunku  do  obowiązujących  uchwał  w  tej  sprawie
wprowadzono  zmiany  wynikające  z  uwzględnienia  uwag  i  wniosków  zgłaszanych  przez
sołtysów  i  mieszkańców  gminy.  Zgłoszone  uwagi  zostały  rozpatrzone  przez  specjalną
komisję.

W trakcie dyskusji głos zabrał radny Paweł Dobiecki, który wnioskował o  zmianę
trasy  przejazdu  busa  szkolnego  z  Bobrowej  do  Płoskiego  przez  Kamionkę  (3,4  km)  na
przejazd z Bobrowej bezpośrednio do Płoskiego (2,8 km) poprzez drogę gminną w działce nr
649 obręb  Bobrowa,  nr  53  obręb  Kamionka.  Radny stwierdził,  ze  droga  ta  była  w roku
bieżącym doprowadzana do przejezdności. Do końca 2014 roku jeździł nią bus szkolny. Na
obecnie wyznaczonej trasie z Bobrowej do Płoskich przez Kamionkę nie ma przystanków.
Jest ona znacznie dłuższa od wnioskowanej trasy bezpośrednio z Bobrowej do Płoskich o
ponad 600 m z różnicą, że przy krótszym wnioskowanym wariancie bus zabierałby jednego
ucznia mającego obecnie 800 m do najbliższego przystanku.
Ponadto radny wnioskował o dodatkową lokalizację dwóch przystanków w okolicach miejsca
zamieszkania tego ucznia - po drodze z Bobrowej do Płoskich, która była w bieżącym roku
doprowadzana  do  przejezdności  -  tj.  na  wysokości  działki  nr  32  obręb  Kamionka  adres
Kamionka 60 i  powrotnego na wysokości  działki  nr 59/3 obręb Kamionka.  Uzasadnił,  iż
obecny przebieg trasy jest dłuższy a przez to nieekonomiczny i niezasadny w aspekcie roli
jaką ma spełniać.

Pan  Piotr  Krysiuk  stwierdził,  ze  proponowanego  przez  radnego  przystanku  nie
uwzględniono z uwagi na zły stan drogi, która jest nieprzejezdna.



Zastepca burmistrz zasugerował, aby Rada przed podjęciem decyzji zapoznała się w terenie z
warunkami przejazdu autobusów po proponowanej przez radnego trasie.

Radna  Teresa  Teofilewicz  oznajmiła,  ze  z  cała  pewnościa  w  fakcie  nie
uwzględnienia propozycji przystanku nie było złej woli, a wynikało to ze złego stanu drogi.

Radny  Cezary  Lulewicz  poinformował,  ze  w  Rafałówce  dzieci  co0  dziennie
pokonuja do  przystanku drogę dłuższą  niż  800 m. Nadmienił,  że  droga  ta  jest  okresowo
nieprzejezdna nawet rowerem.

Radny  Jan  Borowski  podał  przykład  z  Krynickich,  gdzie  dzieci  pokonują  do
przystanku odcinek 800mpo trasie gdzie niema wyznaczonej drogi. W Zabłudowie dzieci, aby
dojść do szkoły musza przejść 2600m. Radny wniósł o lokalizacje dodatkowego przystanku
na drodze powiatowej Zabłudów – Krynickie w m. Zabłudów przy posesji Pana Gierejko.

W  związku  z  zakończeniem  dyskusji  przystąpiono  do  głosowania  w  sprawie
zgłoszonych wniosków.
Wniosek  Radnego  Pawła  Dobieckiego  został  przyjęty  4  głosami  „za”,  „4  głosami
wstrzymującymi się.
Wniosek  radnego  Jana  Borowskiego  odrzucono  w  wyniku  głosowania  3  głosy  „za”,  5
„przeciw”.

Reasumując, Komisja wydał opinie do projektów uchwał:

• w  sprawie  wstępnej  lokalizacji  nowych,  zmiany  lokalizacji  obowiązujących  oraz
likwidacji  zbędnych przystanków komunikacyjnych na  terenie  Gminy Zabłudów  z
uwzględnieniem  wniosku  radnego  Pawła  Dobieckiego  o  zmianę  trasy  busa
uwzględniającej adres nieruchomości Kamionka 60 i ustawienie przystanku przy
tej  nieruchomości.  Opinię  wydano  w  wyniku  głosowania:  4  głosy  „za”,  1
„przeciw”, 3 „wstrzymujące”;

• w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  określenia  przystanków  komunikacyjnych,
których właścicielem lub zarządzającym jest  Gmina Zabłudów udostępnionych dla
operatorów   przewoźników  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  tych  obiektów.
Opinię wydano w wyniku głosowania: 8 „za”.

Kontynuując obrady,  Komisja  wydała opinie  pozytywne do projektów uchwał w
sprawie  wyrażenia  zgody  na  przedłużenie  umowy dzierżawy.  Każdy  z  dwóch  projektów
uchwał został jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowany przez komisję.

W dalszej  części  obrad Komisja  Gospodarcza  dokonał  podsumowania posiedzeń
wyjazdowych dotyczących:

1. Wizytacji  świetlic wiejskich i  innych miejsc służących wypoczynkowi rekreacji  na
terenie sołectw oraz remiz strażackich.

2. Oceny stanu dróg powiatowych na obszarze Gminy Zabłudów
Przewodnicząca  Komisji  Gospodarczej  –  Pani  Teresa  Teofilewicz  przedstawiła  w  nioski
dotyczące pierwszego  z w/w posiedzeń:

1. Gnieciuki  potrzeba wymiany dachu i elewacji jak również malowanie ścian wewnątrz
budynku.  Widoczny  wkład  mieszkańców  remontujących  świetlice  ze  środków
funduszu sołeckiego;

2. Dawidowicze  –  potrzeba  naprawy  szalówki  na  elewacji.  Widoczny  wkład
mieszkańców remontujących świetlice ze środków funduszu sołeckiego oraz środków
ze sprzedaży drewna;

3. Pawły  –  zaniedbane  otoczenie  wokół  świetlicy.  Potzreba  malowania  ogrodzenia,
koszenia trawy. Świetlica wyremontowana z Funduszu odnowy wsi.



4. Ciełuszki świetlica wymaga generalnego remontu z zewnątrz i wewnątrz;
5. Krynickie (świetlica wspólna z OSP) – brak ogrzewania, wymaga remontu wewnątrz;
6. Koźliki – wymaga remontu kapitalnego, część murowana do rozbiórki;
7. Ostrówki – świetlica do rozbiórki;
8. Folwarki  Wielkie  (świetlica wspólna z OSP) – świetlica remontowana ze środków

funduszu sołeckiego. Brak ogrzewania, potrzeba wymiany oświetlenia. Część OSP w
stanie dobrym.

9. Folwarki Małe – stan budynku i wyposażenia bardzo doby;
10. Rafałówka  (świetlica  wspólna  z  OSP)  –  zły  stan  obiektu  pod  względem

bezpieczeństwa. Komisja sugeruje rozbiórkę lub generalny remont. Plac zabaw –stan
bardzo dobry.

11. Kuriany – świetlica i plac zabaw w bardzo dobrym stanie;
12. Halickie – stan dobry. Wymaga uporządkowania w wewnątrz.

W trakcie  dyskusji  głos  zabrał  m.in.  radny  Paweł  Dobiecki  stwierdzając,  że  w
pierwszej  kolejności  należy  zająć  się  sprawą  remontów  w  ośrodkach  w  Rafałówce  i
Krynickich,  gdyż  są  to  działające  placówki  Miejskiego  Ośrodka  Animacji  Kultury  w
Zabłudowie.

Burmistrz poinformował, że z przeprowadzona ekspertyza techniczna budynku w
Rafałówce jest  niekorzystna,  dlatego też został  ogłoszony przetarg na wykonanie projektu
nowego budynku. Na budowę nowej świetlicy w Rafałówce planowane są do pozyskania
środki w ramach współpracy trans granicznej Polska _ Białoruś – Ukraina.

Komisja zakończyła posiedzenie wyjazdowe wnioskiem, iż w pierwszej kolejności
należy  wspierać  finansowo  remonty  tych  świetlic,  w  których  przejawia  się  inicjatywa
społeczna.

Kontynuując  przewodnicząca  Komisji  przedstawiła  podsumowanie  obserwacji
poczynionych w trakcie oględzin dróg powiatowych:
1. Miniewicze – Pawły – droga żwirowa – do Miniewicz w stanie dobrym, w lesie bardzo

wąska;
2. Pawły – Kaniuki – nieprzejezdna (4km);
3. Ciełuszki Puchły (1km) – żwirowa w bardzo złym stanie;
4. Wojszki – Nowosady – żwirowa, przez Nowosady bruk dalej żwir;
5. Kuriany – Sobolewo – droga w bardzo złym stanie, po opadach nieprzejezdna;
6. Kamionka – Bobrowa – żwirowa w dobrym stanie;

W  trakcie  dyskusji,  radny  Paweł  Dobiecki  oświadczył,  iż  analizując  położenie
sołectw,  przebieg i  stan  dróg powiatowych oraz ich rolę,  znaczenie i  długość,  ale  przede
wszystkim mając na uwadze przeprowadzoną inwentaryzację ich stanu – rozsądna i zasadna
byłaby przebudowa drogi powiatowej Tatarowce – Bobrowa – Kamionka. Stwierdził, iż:
-  droga stanowi jedyny dojazd dla mieszkańców sołectw Tatarowce i  Bobrowa do miasta
Zabłudów przede wszystkim do urzędu, poczty, kościoła, cerkwi, ośrodków zdrowia;
- droga stanowi również jedyny dojazd mieszkańcom tych sołectw do lokalu 
wyborczego w Rafałówce;
- droga za względu na spore odcinki  gruntowe i  piaskowe oraz użytkowanie przez ciężki
sprzęt rolniczy i leśny jest okresowo trudno bądź całkowicie 
nieprzejezdna  ze  szkodą  dla  mieszkańców,  którzy  nie  mogą  dotrzeć  do  omówionych
wcześniej instytucji, a także na głosowanie,
- ze względu na omówiony stan na drodze pomimo usilnych starań moich i 



mieszkańców nie jest zainteresowany obsługą komunikacyjną ani PKS ani inny 
komercyjny przewoźnik,
- droga stanowi dojazd od strony miasta Zabłudów do Domu Opieki Społecznej w Bobrowej
oraz zespołu hotelowo- restauracyjnego Leśna Dolina w Bobrowej.
Radny  Paweł  Dobiecki  nadmienił,  że  w  roku  bieżącym  podjął  wspólnie  z  sołtysami
konsultacje z Powiatowym Zarządem  Dróg w Białymstoku, w których starosta wyraził chęć
jej  przebudowy  do  standardu  nawierzchni  bitumicznej.  Warunkiem  stało  się  jednak
dofinansowanie na zasadach ogólnych ze strony Gminy Zabłudów. Ze strony gminy jednak
nie ma woli  realizacji  tego zadania.  Zdaniem radnego współfinansowanie przebudowy tej
drogi byłoby również w interesie Lasów Państwowych, które drogę wykorzystują do spedycji
drewna, a w tej sytuacji obniżyło by optymalnie wkład gminy w jej przebudowę.
Radna Teresa Teofilewicz wyraziła przekonanie, iż z remontem drogi do Tatarowiec należy
się wstrzymać do budowy wodociągu.
Burmistrz  przypomniał,  że  z  pisma  Starostwa  Powiatowego  wynika,  że  jest  on
zainteresowany innymi drogami. Generalnie Starostwo interesuje informacja o tym, ile gmina
może przeznaczyć środków na wsparcie inwestycji powiatowych.

Podsumowując,  członkowie  Komisji  Gospodarczej  stwierdzili  potrzebę  remontu
dróg:  Kamionka  –  Bobrowa –  Tatarowce,  Miniewicze  –  Koźliki,  Pasynki  –  Zagruszany.
Ponadto  radny  Mirosław  Galicki  zgłosił  potrzebę  częstszego  równania  drogi  Kuriany  –
Sobolewo. 
Z  uwagi  na  brak  środków  w  budżecie  odstąpiono  od  głosowania  w  sprawie  przyjęcia
powyższego wniosku do realizacji.

Protokół z dnia 24 maja 2015r został przez Komisje przyjęty jednogłośnie.

Wolne wnioski
Radny Paweł Dobiecki zdał następujące pytania:
1) Z  jakich  powodów  wykonawca  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowej  drogi

Kamionka  –  Borowiki  zawnioskował  o  przesunięcie  terminu  wykonania  projektu,  do
kiedy i czy urząd wyraził na to zgodę? 

2) Kiedy zostaną przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami sołectwa Kamionka na temat
projektowanych rozwiązań konstrukcyjno - technicznych drogi dla której opracowywana
jest  obecnie dokumentacja projektowo – kosztorysowa przebudowy drogi  Kamionka –
Borowiki?

3) Czy w ramach zapytania ofertowego nr RGK.720.2650.45.2016 wyłoniono 
wykonawcę na remont drogi wewnętrznej ? Jaki wykonawca został wybrany w ramach tego
zapytania ?  Czy prace  te  zostały  wykonane ?  Czy za wykonanie  prac  zostało  wypłacone
wynagrodzenie ich wykonawcy ? 
4) W trakcie poprzedniej sesji Pan Kierownik Krzymiński odpowiadając na moje pytanie o

wskazanie które przepusty zostały przebudowane na terenie wsi Kamionka za cyt. nabyte
rury odpowiedział,  że  udzieli  mi odpowiedzi  w późniejszym terminie.  Do dziś jej  nie
otrzymałem dlatego proszę teraz mi ją udzielić ?

5) W dniu 11 października br. jeden z mieszkańców wsi Płoskie zwrócił się z pisemnym
wnioskiem o nakazanie przywrócenia właścicielowi drogi gminnej stosunków wodnych
lub wykonanie urządzeń odwadniających (pokazać kopię wniosku)  ponieważ poprzez
nawiezienie destruktu na przebudowywanej drodze doszło do ich zmiany ze szkodą dla
jego gruntów rolnych graniczących z drogą. Dziś mamy 7 listopada a w sprawie tej nie
odbyły się nawet oględziny. Zgodnie  z art. 36 kpa urząd na rozpatrzenie takiego wniosku
ma 30 dni. Zatem zostało 4 dni na jego rozpatrzenie. Mieszkaniec ten poprosił mnie o



zapytanie czy wniosek zostanie załatwiony w terminie  i na jakiego imiennie urzędnika
został zadekretowany do załatwienia ?

6) Czy  pracownicy  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  dokonali  w  dniu  31.10.2016  r.
wewnętrznego odbioru robót  przebudowy drogi  gminnej  Kamionka – Płoskie pomimo
uwag zgłoszonych przez mieszkańców ?

W  odpowiedzi  na  pierwsze  z  powyższych  pytań  pan  Lech  Krzymiński
poinformował, iż z wnioskowanym przez radnego Pawła Dobieckiego rozszerzeniem zakresu
rzeczowego projektu wymagana jest zgoda Rady na zwiększenie środków na tym zadaniu.
Ponadto złożył wnioski:

1) o wykonanie wymiany najstarszych latarni ulicznych we wsi Kamionka 
na latarnie z lampami sodowymi , co zapewnił Pan Burmistrz w piśmie z dnia 31 marca 2016
r. nr RGK 720 77 2016. 

2) Z  uwagi  na  zniszczenie  lustra  widoczności  na  skrzyżowaniu  dróg  gminnych  w
działkach nr 153 obręb Borowiki i nr 154/1 obręb Borowiki, które zostało zakupione
ze środków Funduszu Sołeckiego sołectwa Kamionka, ponownie proszę o zakup i jego
montaż w tym miejscu, ponieważ miejsce to jest szczególnie niebezpieczne zarówno
dla kierowców jak i dla pieszych. Jest również trasą jazdy buda szkolnego. 

3) Wnioskuje o wystąpienie do Polskich Kolei Państwowych o przywrócenie przejazdu z
płyt przez tory, który został zlikwidowany w przebiegu drogi gminnej w działkach nr
2  i  15  obręb  Łukiany.  Przejazd  ten  służył  rolnikom  jako  dojazd  do  swoich  pól
położonych za torami. Obecnie za sprawą wyjęcia płyt z pomiędzy torów przejazd
maszyn rolniczych jest niemożliwy, a każda próba kończy się ich uszkodzeniem. 

4) Z  uwagi  na  bliski  koniec  procesu  opracowania  dokumentacji  projektowo
kosztorysowej  na  wykonanie  wodociągu  Zajezierce  –  Bobrowa  proszę  o
zabezpieczenie  środków  finansowych  w  budżecie  na  2017  r,  na  realizację  tej
inwestycji. Wnoszę również aby niezwłocznie po przyjęciu tego projektu przez urząd
został on przynajmniej na 7 dni opublikowany w BIPie aby lokalna społeczność mogła
się zapoznać z jego ustaleniami i wnieść ewentualne uwagi i zastrzeżenia.

Potrzebę naprawy w miejscowości Dobrzyniówka zgłosił radny Mariusz Turczewski.
Pan  Lech  Krzymiński  wyjaśnił,  że  burmistrz  planuje  rozwiązać  umowę z  firma

konserwującą oświetlenie, gdyż ta nie wywiązuje się z umowy.
Radna Teresa Teofilewicz prosiła o wykonanie oświetlenia w Kucharówce.

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, przewodnicząca obrad dokonała
ich zamknięcia.

Przewodnicząca Komisji Gospodarczej

Teresa Teofilewicz


